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A március 10-i szlovákiai parlamenti választások után várható helyzet, a népszámlálás eredményei
és a választási kampány adták a fő témát Berényi József, a Magyar Koalíció Pártjának elnöke és
Bugár Béla, a Most-Híd párt elnöke között az Új Szó című pozsonyi magyar napilap és az Új Szó
Online stúdiójában kedden lezajlott vitának.

Minden lehetőséget kihasznált a Most-Híd a választási kampány során - vélekedett a voksolás előtti
kampányról Bugár Béla a Most-Híd elnöke.

Rámutatott: körülbelül száz kampányrendezvényen vett részt, és elmondása szerint ezek
alkalmával jó hangulatú beszélgetéseket folytatott. Hozzátette: néhány kivételtől eltekintve
békésebbnek értékeli a mostani kampányt, mint az előző választásokat megelőzőt.

Az MKP-nak szűkebb lehetőségei voltak a kampány során, mint a parlamenti pártoknak, ennek
ellenére az emberekkel való kapcsolattartás módszerével mindent megtettek annak érdekében,
hogy mindenhova eljuttassák az üzenetüket - fejtette ki Berényi József, az MKP elnöke.

Rámutatott: a szlovák médiák igyekeztek ignorálni a pártot. Erre példaként azt hozta fel, hogy a
TA3 hírtelevízióban például csak azt követően kapott meghívást, miután levélben tiltakozott az MKP
amiatt, hogy minden parlamenten kívüli párt vezetője már kapott meghívást, csak ők nem.

Nincs minden rendben a szlovák-magyar együttműködéssel Berényi József szerint, amit az is mutat,
hogy a népszámlálás során a nemzetiségi hovatartozás bevallásakor is jelen volt a félelem az
emberek egy részénél - ezt tükrözi az is, hogy milyen magas volt a nemzetiségüket nem felvállalók
aránya.

Rámutatott: 20 év alatt 109 ezerrel csökkent a magyarság létszáma Szlovákiában, ami a
dunaszerdahelyi járás egész lakosságának felelne meg. Elmondta: a szociális helyzet miatt nagy az
elvándorlás a déli régiókból, ez a probléma pedig megoldást igényel. Hozzátette: a felvidéki
magyarságnak nagyobb mértékű jogbővítésre és nagyobb mértékű intézménybővítésre van
szüksége.

Bugár Béla a népszámlálás eredményei kapcsán elmondta: nem értékeli pozitívan a
létszámcsökkenést, és annak hátterében más okok mellett az asszimilációt látja. A népszámlálás
eredményei kapcsán a Most-Híd elnöke elismerte, hogy valóban jelen lehetett a félelem az
emberekben. Elmondta: az asszimiláció egyik "legkeményebben meghatározó tényezője" az, hogy
sok magyar szülő szlovák iskolába íratja a gyerekét. Hozzátette, hogy ez ellen próbál tenni a
Most-Híd.

A választások után várható helyzettel kapcsolatban feltett kérdésre válaszolva Bugár Béla azt
mondta: kampányrendezvényeik is arról szólnak, a Most-Híd mindent megtesz annak érdekében,
hogy bejusson a parlamentbe. Hozzátette: majd meg kell nézni, hogy kik jutnak be és hány



százalékkal.

Berényi József ugyanerre a kérdésre válaszolva elmondta: bízik benne, hogy bejutnak a
parlamentbe. A választások utáni együttműködés esélyei kapcsán Berényi elmondta: az MKP
mindenkivel együtt fog működni, aki Dél-Szlovákia fejlődésében és a magyarok megmaradásában
aktívan részt vállal.
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